
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

14.04.2023 

koosolekul Olev 

Kuuse

Kavandatud sanitarraied ei ole mõistlikud, 

nende asemel tuleks teha lageraie ja 

istutada selle asemele uued puud.

Vaatame üle planeeritud sanitaarraiete 

eraldised.

14.04.2023 

koosolekul Olev 

Kuuse ja Simo 

Veskioja

Ettepanek raiuda lisaks kavas märgitule 

küpsed või kehvas seisus lepikud ja istutada 

asemele kuused.

Planeerime kavas lepiku raie kvartali 

VP285 eraldisel 2.

14.04.2023 

koosolekul Olev 

Kuuse

Noorendikust metsatee poole tuleks samuti 

raiuda. VP285 eraldis 4 – noorendikust 

(eraldis 21) kuni metsateeni.

Planeerime kavas raie kvartali VP282 

eraldisel 21.

14.04.2023 

koosolekul Olev 

Kuuse

VP285 eraldisel 2, hall lepikus tuleks teha 

lageraie, see praegu ainult kukub ja 

mädaneb.

Planeerime lepiku raie kvartali VP285 

eraldisel 2.

14.04.2023 

koosolekul Simo 

Veskioja

Miks häilraiet kavandatakse alles 2029. 

aastasse? Parem võrdlus teiste 

metsaosadega tekiks, kui raie oleks samal 

ajal.

Tegime kavas muudatuse ning tõstsime 

häilraie aastasse 2023.

14.04.2023 

koosolekul Olev 

Kuuse

Esialgu võiks häile kavandada rohkem 

eraldise siseosas, see on piirkond, kus 

käijaid on väga vähe, sest seal on palju 

alusmetsa. Arvestame raie läbiviimisel.

14.04.2023 

kokkulepped

Koosolekul osalejate ettepanekud 

vaadatakse üle ja võimalusel tehakse kavas 

vastavad parandused Kavas on ettepanekutega arvestatud.

14.04.2023 

kokkulepped
Töid tehakse ainult nädala sees.

Arvestame ettepanekuga teha töid ainult 

nädala sees.

14.04.2023 

kokkulepped

Kavas selgitatakse metsateede hoolduse 

punkt paremini lahti

Kavas on metsateede hooldus pikemalt 

lahti kirjutatud. 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa/Riina 

Georg Viia läbi VEP inventuur.

Taksaator on raiete piirkonna kvartalid 

looduses üle vaadanud märtsis ja hinnanud  

potentsiaaleste VEP-ide olemasolu.



MTÜ Roheline 

Pärnumaa/Riina 

Georg

Puistuid majandada ainult püsimetsana, st 

valikraiega, rakendades püsimetsa 

majandamise põhimõtteid.

 Kõigi KAH-alade metsades lähtub RMK 

oma töid plaanides sellest, et neis 

metsades oleks püsivalt nii noori, 

keskealisi kui ka vanemaid puid ja ka 

metsa, mis jääb raietest puutumata. Metsa 

eluringist tulenevalt tuleb selleks, et ka 

puhkemets oleks püsivalt metsaga kaetud 

ja temast oleks tänasega samalaadset 

rõõmu ja kasu inimestele ka tulevikus, 

teha mõistlikul määral noortele ja 

keskealistele puudele ruumi, kus neil oleks 

piisavalt valgust ja toitaineid, mis annaks 

puudele võimaluse kasvada suurteks ja 

tugevateks. Mis raieliigi täpse nimetuse all 

viiakse läbi kohaliku kogukonnaga kokku 

lepitud, nende poolt heaks kiidetud ja uue 

metsapõlve kasvatamiseks vajalikud tööd, 

ei omagi enam tähtsust.


